



European Reference Network

for rare or low prevalence complex diseases

 **Network**
Adult Cancers
(ERN EURACAN)



Deutsche Gesellschaft für Thoraxchirurgie

EURACAN (Domain 8) – Educational: Rare Thoracic Malignancies

SCIENTIFIC PROGRAM / WISSENSCHAFTLICHES PROGRAMM,
FRIDAY 14.09.2018 - 11.00 – 13.00 JOHANN-W. STAMITZ SAAL

[CLICK HERE FOR THE LIVE BROADCAST](#)

Session language (Sitzungssprache) : English

Explanation:

EURACAN describes the Rare Thoracic Malignancy network within the accredited European Reference Network for Rare Diseases (ERN). In ten domains, EURACAN covers solid malignant diseases and domain 8 is on 'Rare Thoracic Cancer'. Fourteen centers collaborate coordinated by Nicolas Girard, Paris. This DGT 2018 session is the first educational event and will be broadcasted live on the internet and is therefore in English

Erläuterung zum Sitzungsformat:

EURACAN beschreibt das Netzwerk für seltene thorakale Malignome im Rahmen der EU-akkreditierten Referenznetzwerke (ERN) für seltene Erkrankungen. In EURACAN sind in 10 Domänen die soliden Malignomerkrankungen zusammengefasst. In der Domäne 8 ‚Rare Thoracic Cancer, geleitet von Nicolas Girard, Paris arbeiten 14 europäische Zentren zusammen. Die Sitzung im Rahmen von DGT 2018 ist die erste paneuropäische Fortbildungsmaßnahme. Sie wird live ins Internet übertragen und ist deshalb in englischer Sprache.

Chair: Nicolas Girard/Paris, Peter Hohenberger/Mannheim

11.00 – 11.10: Introduction to ERNs and EURACAN

Peter Hohenberger/Mannheim

11.10 – 11.25: Clinically relevant pathology of thymic tumors: what the clinician needs to know

Alexander Marx/Mannheim

11.25 – 11.45: Recent advances in the medical therapy of thymic malignancies

Nicolas Girard/Paris

11.45 – 12.05: **Today's staging and treatment of mesothelioma**
Enrico Ruffini/Turin

12.05 – 12.25: **Soft tissue malignancies of the thorax**
Wolfgang Hartmann/Münster

Selected abstracts:

12.25 – 12.37: V 173 – **Die multimodale Behandlung von adenoidzystischen Karzinom der Trachea - Eine Analyse der Ergebnisse, prognostischen Faktoren und Komplikationen**
Benjamin Högerle, Heike Zabeck, Konstantina Storz, Felix Lasitschka, Thomas Muley, Nina Bougatf, Martin Eichhorn, Jürgen Debus, Stefan Rieken, Hauke Winter (Heidelberg)

12.37 – 12.49: V 186 – **Risikofaktoren und tumorspezifisches Überleben von Patienten mit pulmonalen Karzinoiden: Eine retrospektive Single-Center Langzeitanalyse in 389 Patienten**
Sabine Krysa, Martin Eichhorn, Felix Lasitschka, Hauke Winter (Heidelberg), Hans Hoffmann (München)

12.49 – 13.00 **Discussion**